
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Verslag Relatiedag 2023 Van Voskuilen Groep 

 

Nationale oorsprong 

 

De Van Voskuilen Groep committeert zich aan het omschreven doel uit het Klimaatplan 2021-2030 

van de Nederlandse overheid. De doelstelling beschrijft een reductie van emissies met 55% 

(voorheen 49%) in 2030 ten opzichte van 1990, om in 2050 de uitstoot van broeikasgassen met 95% 

gereduceerd te hebben ten opzichte van 1990.  

 

Internationale verdragen 

 

Scherpe Europese richtlijnen, met name gericht op CO2-normen voor bestaande en nieuwe 

voertuigen (auto’s, bestelbussen en trucks) zorgen voor een directe impact op invloedsgebieden waar 

de Van Voskuilen Groep en haar onderaannemers in opereren. Hetzelfde geldt voor scherpe Europese 

normen voor niet voor de weg bestemde mobiele machines zoals graafmachines.  

 

Ter uitvoering van deze richtlijnen heeft de Nederlandse overheid samenwerkingsverbanden opgezet 

met diverse EU-landen, waaronder de aanleg van infrastructuur ten behoeve van alternatieve 

brandstoffen, en vormen van gestandaardiseerde protocollen voor elektrisch rijden, met 

bijbehorende laadinfrastructuur.  

 

Rol Van Voskuilen Groep B.V. 

 

De verantwoordelijkheid die de Van Voskuilen Groep draagt in bovengenoemd landschap is verwoord 

in het Duurzaamheidsbeleid van de organisatie. Hierin verwoord de Van Voskuilen Groep, op haar 

eigen wijze, de (inter-)nationale doelstellingen naar doelstellingen voor haar eigen organisatie.  

 

De voornaamste doelstelling is het reduceren van Scope 1 & 2 emissies met respectievelijk 50% en 

100% in 2030. In 2035 wil de organisatie haar Scope 3 emissies met 50% hebben verminderd.  

 

Maatregelen ten behoeve van gestelde doelen 

Naast reguliere maatregelen zoals het elektrificeren van graafmateriaal en personenvervoer, het 

verduurzamen en energiearm maken van panden, ligt er een grote focus op de emissies voorkomend 

in Scope 3. 

 

Om te de gestelde doelen te behalen, initieert de Van Voskuilen Groep de jaarlijks terugkerende 

Onderaannemer-relatiedagen, één van de vele initiatieven om emissies te verlagen. Het doel van de 

dag is, zeker voor de hierna beschreven editie, om op een informele manier informatie te delen én op 

te halen bij de onderaannemers in dienst bij de Van Voskuilen Groep. Gezien de grootste en meest 

materiele scope-3 emissies van de Van Voskuilen Groep haar oorsprong vindt bij het uitgevoerde 

werk door onderaannemers, is voor deze scope gekozen.  

 

Om emissies te minimaliseren en uiteindelijk te voorkomen, behandeld de Van Voskuilen Groep op de 

relatiedagen de thema’s ‘Vervoer en brandstoffen’, ‘Elektrisch materieel en laad-infrastructuur’ en 

‘Registratie CO2-eq emissies’.  

 

https://open.overheid.nl/documenten/ronl-c66c8a00-ac14-4797-a8ea-973a98c5bee0/pdf


Ketenpartner Schouten Energy neemt deel om informatie te verschaffen over het gebruik van 

HVO100 diesel en het aanbod ervan.  

 

Uitkomsten en bevindingen Onderaannemer-Relatiedagen 2023 

 

Hieronder volgt een verslag van de eerste onderaannemer relatiedag van 18 oktober 2023. Namen 

zijn gefingeerd voor de boring van de privacy van de gasten.  

 

Dagagenda: 
 

Spreker 1: Welkom door Albèr van Ee: 

 

Spreker 2: Nieuwe contracten door Erik prins: 

 

 

 

 

Notities: 

Geeft korte uitleg over programma van de middag. Wenst iedereen veel plezier. 

Notities: 

Bespreekt contractenlandschap. Contracten per regio: 

 

Contracten: 

West (Benthuizen): InfraSDO, CINH, Liander Solo 

 

Midden (Harmelen): InfraSV 

 

Oost (Ede, Apeldoorn): GrondG, Liander Solo 

 

Projecten vanuit vestigingen (oa NuGelre, NuLelie (Woudenberg) Volkel) 

 

Benoemd uitdagingen op het gebied van duurzaamheid, geeft woord aan Corné. Heeft het over 

doorleggen van beloften aan onderaannemers. 

 

Energietransitie vormt zich in projecten, verzwaring kabels, combiwerken komt wijkgerichte 

verzwaringsaanpak. Van gas-saneringen naar midden/laagspannings-elektra. Binnen 8 jaar. Druk 

op de organisatie.  

 

Congestieproblemen blijven voor zand in de motor zorgen. 



Spreker 3: Duurzaamheid en wetgeving Corné Klopman: 

 

Spreker 5: HVO100 door Schouten Energie (Erik Zwaan): 

Notities: 

Energietransitie en duurzaamheid, betekenis op de branche. MVO/Duurzaam ondernemen, 

eerste sociale aspect, tweede over impact milieu. VV heeft het over beide.  

 

Geschiedenis ontwikkeling MVO, CO2-emissies als gunningsvoordeel in aanbestedingen. 

Rijkswaterstaat neemt over. Werken boven 500k erkenningseis. Veel overheidsinstellingen vragen 

hiernaar bij aanbesteding.  

 

Sociale aspect via ISO, van MVO ladder naar HLS-managementsysteem. Behoorlijk bestuur, 

arbeidsomstandigheden, milieu etc. 

Nu is de tijd om verandering in gang te zetten, anders ondergang. Klimaatwet, 55% reductie CO2 

in 2023. In 2050 klimaatneutraal.  

 

Branche moet flink bewegen om doelstelling te behalen. Manier van opwek elektriciteit, 

mobiliteit, industrie.  

 

Mobiliteit: Flinke groei aantal auto’s en laadinfra. In 2030 emissievrij. Impact op portefeuille VV.  

Verzwaring van netten, aardgas uitfaseren, waterstofnetten, forse investeringen, 44 miljard tot 

2030. Regie verplaatst naar regio’s. Slimme techniek/apparaten.  

 

Footprint van VV gedeeld, met afname van emissies van 2016 -> 2023 -> 90% reductie tov 2016 in 

2030. 

 

 

 

Notities: 

Hydrotreated Vegetable Oil (HVO) voor gebruik in bestelbussen in partnerschap met VV.  

Waterstof vooral voor industriële toepassingen. Diesel en AdBlue blijft voorlopig, wel minder 

emissies in de toekomst.  

Nieuwe projecten: Stroomprojecten voor Enexis om stroom op te slaan op momenten dat er 

minder vraag is.  

Omrijden is minder een probleem, de auto naar de energiebron brengen. Op gezette tijden. 

Industrie tussen 7 en 5, auto’s tussen 5 en 7 (s ’nachts). 

 

HVO100 heeft identieke moleculaire eigenschappen als diesel. Past daarom in moderne 

verbrandingsmotoren. B7 is fysieke bijmenging van biodiesel. Wetgeving zorgt voor meer 

bijmenging.  

 

Verlaagt emissies tot 89%. Fijnstof met 33% en roet 30% verlaagd uit uitlaat. Gelijk toepasbaar en 

vermengbaar met reguliere diesel. Kan afgewisseld worden met brandstoffen. Motoren zijn 

goedgekeurd, al zijn er Europese verschillen. Gecertificeerd.  

Gemaakt van afval en reststromen. Geen concurrentie met organische voedselbronnen.  

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Notities (vervolg): 

Kosten schommelen nog. Langetermijn contracten voor prijsbepaling. Vergelijking met diesel kan 

niet gemaakt worden, paar spelers voor HVO, bepalen prijs, maar afhankelijk van marktwerking. 

Diesel en HVO houden elkaar wel in de gaten. HVO100 is niet onbeperkt beschikbaar. 5,5 miljard 

liter zakelijk verbruik, 400 miljoen liter kan HVO100 zijn.  

 

Verwachting van Schouten is dat accijns voor overheid omdat er minder reguliere brandstof 

verbruikt wordt, er kilometerheffing toegepast worden. 

 

Vraag kan nu nog aan voldaan worden. Zijn alternatieven, bioLNG bijv. Combinatie van 

brandstoffen.  

NL is wereldleider in biobrandstoffen. Veel werkgelegenheid, capaciteit en kapitaal om 

verbetering te maken. 

 

Geen problemen met lang stilstaan van de brandstof, houdt geen water vast.  

 

ELEKTRISCH 

Schouten legt laadpleinen aan, 360kw laders voor trucks, kan in 20 minuten. 

Niet alleen voertuigen maar ook equipment bij laadstations.  

Alles moet aan elkaar geknoopt worden. Platform achter energielevering moet correct op elkaar 

aansluiten.  

 

Toekomst: 

Bouwen van energiehubs, ipv tankstations.  



 

 
Opdeling naar gespreksgroepen 

Gesprek openen:  
Net ophalen, hoe ver is de groep m.b.t. duurzaamheid?  
Eventuele vragen:   

• Hoe ver zijn jullie met duurzaamheid.  
• Wie heeft er al elektrisch materieel?  

 
 

 

Notities: 

Deelnemers groep 2: 

Wijnand, gasleidingen en kabels leggen, kleine speler, 5 medewerkers. Graafwerk. Verteld over 

afname personeel, geen aanwas. 

Johan, Benthuizen. 

Jack Bronbemalingswerk. Meer dan 100 jaar. Regionaal, en in Qatar, zoutwater bronbemaling. 

Werkzaam voor Benthuizen.  

 



 

Notities: 

Eerste vraag Corné, wat zijn de bevindingen van de presentatie voorafgaand aan dit 

groepsgesprek: 

 

Egbert, informatief. Lastig voor VV en aannemerij om in korte tijd te veranderen.  

 

Wijnand, stopt bijna. Vraagt over kranen, dagproductie. Niet altijd wordt hele dagen continu 

gewerkt. Ze worden beter. Accucapaciteit wordt beter. Vraagt naar prijs. Aanschaf is hoger.  

Leasen is duur (?). Leasen of kopen is de afweging voor hem.  Overstap op HVO100 is geen punt. 

Tanken bij regiokantoor Apeldoorn.  

 

Gaat geholpen worden met VV met de trade-off berekening, lease of koop. 

 

Afschrijfmethode wordt met een natte vinger gemaakt, restwaarde en aanschafwaarde 2e-hands. 

Als de kraan rookt vervangt hij hem. Verzekering en keuringen doet hij.  

 

Actie: In kaart brengen van emissies, staat ie voor open. Eind van het jaar krijgt hij data van de 

Shell waar hij tankt. Van daar is het een kleine stap naar een footprint.  

 

Ellen: spreekt over de noodzaak van verandering. Benieuwd naar de samenwerking tussen VV en 

onderaannemers.  

 

Johan: Kijkt ook naar de rest van de wereld, denkt dat aannemerij lastig is te bewegen, vooral de 

kleinere spelers. Moeten er wel naartoe bewegen. Investeren is kostbaar. Nutspartijen alleen 

krijgen het niet alleen getild. Wel voorstander, maar blijft diesel.  

Is bang voor krachtverlies HVO vergeleken met Diesel. Egbert ontkracht dit, door voorbeeld te 

noemen van gebruik in VV bussen. Schijnt schoner te zijn qua roetdeeltjes bij de jaarlijkse 

keuring. Qua prestaties, niets aan de hand.  

 

Jack: Volop mee bezig, contract met Total, Excellium in bronneringstanks. Is bezig met toevoegen 

van waterstof in broneringspompen voor meer rendement. Ook een uitlaatsysteem met water 

waardoor fijnstof emissies verlagen. Stroom voor pompen ipv diesel. Accu’s zijn geen optie. 

HVO100 kan in diesel aangedreven pompen, daar kan alles in. Voor de zekerheid kan gekeken 

worden naar motortype, tabel is er.  

StageIV is vervuilender, vanwege zuinige afstelling, waardoor ‘verroeting’ plaatsvindt. Ook 

panden zijn verduurzaamd. CO2-footprint is in wording.  

 

Actie: Wil als ambassadeur ingezet worden om als goed voorbeeld te fungeren voor de rest van de 

bronneringsmarkt.  

 

 



  

Onderwerp Vervoer en brandstoffen:  
Vragen waar we in ieder geval antwoord op willen:  
- Hoe staan jullie erin om HVO100 te gaan tanken?  
- Waar ligt het aan, indien niet willen tanken van HVO100, materieelsoort? Kosten?  
- Bereid om dit te tanken bij Van Voskuilen, tegen een gereduceerd tarief?  
- Is het gemiddeld gezien interessant om te tanken op een regiokantoorlocatie als je kijkt naar waar 
je aan het werk bent voor Van Voskuilen.   
- Zijn er overige opmerkingen/onderwerpen waar nog niet over is gepraat?  
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Notities: 

De meeste wel, als de tankinstallaties bij het kantoorpand staan, zodat er niet omgereden hoeft 

te worden, en zolang de brandstof niet de motor aantast.  

 

Bereid om te tanken bij VV:  

1,80 incl. BTW voor HVO100 via Schouten 

 

Diesel besparen wordt sowieso gedaan, vanwege kostenplaatje ook natuurlijk. Voor VV kan er 

beter gekeken worden naar reisbesparingen en de kleine stappen die gemaakt kunnen worden.  



  

Onderwerp Elektrisch materieel en laden:  
Vragen waar we in ieder geval antwoord op willen:  
- Wie heeft er al geïnvesteerd in elektrisch materieel? Wat, waarom en hoe?  
- Wat houd je tegen om de investering te maken? Wat is ervoor nodig om de stap te maken?  
- Hoe denken jullie over elektrische bedrijfsbussen?  
- Elektrisch graafmaterieel? Is dit op elke werklocatie bruikbaar, of ligt het aan het soort 
werkzaamheden.   
- Laden op een werklocatie, hoe kijken jullie daar tegenaan?  
- Is waterstof een alternatief?  
- Zien jullie andere mogelijkheden om emissies te verminderen?  
 

 

 
 
 
 
 
 
 

Notities: 

Sommige aannemers zien waterstof als alternatief, maar daar is de markt nog niet klaar voor.  

Zero Emissie stadslogistiek brengt wel veel teweeg.  

 

Er gaan nog veel negatieve berichten rond over elektrisch graven. Maar 4 uur per dag is het 

verhaal. Omdenken is nodig.  

Ervaring opdoen is belangrijk.  

Contact opdoen met Bart, hij is volop bezig, daar kan geleerd bij worden, of bij Limach, die zit 

meer in de buurt. Egbert belt, en brengt ze in contact.  

 

Verschil in soorten uitvoering werk, reconstructie draai je geen 8 uur op een dag. Lange tracé’s 

zijn lastiger. Soort werk moet materieel voor uitgekozen worden.  

 

Er zijn oplossingen om bij publieke laadplekken pompen en kranen te laden. Gesprek met 

gemeenten moet aangegaan worden. In Den Haag zijn initiatieven om bij elke lantaarnpaal te 

kunnen laden. Den Haag heeft een duurzaamheidsteam van 15 personen. Verschilt per gemeente.  



Onderwerp Registratie CO2-emissies  
Opdrachtgevers en wetgeving vraagt om registratie van uitstoot/brandstoffen. We willen inzicht in 
projectspecifieke inzet en bijbehorende uitstoot van materieel. Veel organisaties maken gebruik van 
een CO2-footprint van al hun activiteiten. Is dit ook het geval bij onderaannemers?  
Vragen waar we in ieder geval antwoord op willen:  
Weet jullie organisatie welke, en hoeveel, energie er wordt verbruikt? Soorten brandstof, elektra, 
gas.  
Weet jullie organisatie waar deze energie wordt verbruikt? Auto’s, bussen, materieelstukken, 
gebouwen? Weten jullie dit per project/opdrachtgever?  
Is de organisatie bereid om deze informatie te delen met de Van Voskuilen Groep?  
 

 

 

Voortvloeiende acties: 

 

Actie: Onderaannemer Wijnand:  

 

Is benieuwd naar de kwaliteiten van elektrisch graven. Heeft nog wat twijfels, gaan wilde verhalen 

rond dat dagproductie niet gehaald wordt. Afgesproken dat Egbert via Limach een proefkraantje 

regelt waar Wijnand mee kan oefenen. 

 

In kaart brengen van emissies, staat ie voor open. Eind van het jaar krijgt hij data van de Shell waar 

hij tankt. Van daar is het een kleine stap naar een footprint.  

 

Actie: Jack, bronneringspomp leverancier: 

Mag als ambassadeur ingezet worden om als goed voorbeeld te fungeren voor de rest van de 

bronneringsmarkt. 

 

 

 

 

 

Notities: 

Brandstofregistraties zijn er. Nog niet overal zijn footprints gemaakt. Wordt aan gewerkt. VV wil 

meehelpen in registratie.  


